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MEMÒRIA DE GESTIÓ  

AJUNTAMENT DE SETCASES 
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Introducció 
 

 Jo, en Joan Casadevall Castella, alcalde temporal de Setcases, amb caràcter personal i per iniciativa pròpia, soc 

el qui ha confeccionat i redactat aquest document i, per tant, soc l’únic responsable de tot el que s’argumenta 

i s’exposa.  
 

Aquest text, es una memòria de gestió. Una memòria de gestió es un document on es descriuen les actuacions 

més rellevant efectuades per l’Ajuntament de Setcases durant un període de temps, en aquest cas, quasi la 

totalitat de l’any 2022.  

El principal objectiu d’una memòria d’aquest tipus es informar als veïns del poble de les accions més 

importants realitzades pel consistori en aquests 11 mesos de legislatura.  
 

En cap cas es un document polític, ni de reivindicació personal. Encara que, cada persona pot opinar el que 

cregui convenient.  
 

Malgrat tot, si algú creu que ha de fer saber explícitament la seva opinió perquè no està d’acord amb el que es 

comenta, es pot adreçar a la web de l’ajuntament. Serà puntualment contestat i podrem consensuar, amb 

coneixement, honestedat i valentia,  les diferents opinions, sempre positives pel bon funcionament de les 

nostres institucions.  

 

Gràcies.   
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1. Equip de govern 
 

Comencem: 

1.1. Actual “Equip de Govern”: Joan Casadevall (alcalde), Carlos Fernandez (tinent d’alcalde), Nuria Vila 

(Regidora) i Francesc Xavier Marcer (Regidor). Oposició: regidora, Anna Vila. 
 

1.2. Introducció: 

Com ja tothom pot imaginar, aquest equip de govern es un “matrimoni de conveniència” nascut, 

malauradament, no del consens i de l’entesa, sinó a rel d’una moció de censura contra l’anterior alcaldia.  

Cada un pot interpretar el que vulgui, però la moció de censura es un dels procediments democràtics dels que 

disposem per controlar l’acció dels nostres representants i, en aquest cas, la majoria dels regidors de 

l’ajuntament de Setcases, com ja va passar a l’any 2017, van determinar que, pel tipus de gestió que s’estava 

duent a terme, s’havia de fer.  

L’alcalde escollit vaig ser jo, en Joan Casadevall, no perquè tingués la necessitat personal ni imperiosa de ser 

alcalde, sinó perquè vaig ser, desprès de la Sra. Anna Vila, la segona persona més votada en les anteriors 

eleccions; com podeu recordar només ens separava 1 vot. Si algun altre regidor hagés tingut més vots que jo, 

seria ell o ella l’alcalde i no jo...i la vida, per mi, hagués continuat sense problemes...i, en algunes ocasions, més 

tranquil·la. 

Se que hi ha diferents opinions sobre el perquè es va fer l’actual moció de censura i sobre això, segurament, 

les diferents parts, els defensors i detractors, mai ens posarem d’acord. Només vull recordar que l’anterior 

alcaldia, al 2017, ja va presentar una moció de censura per uns fets semblants. Podria mostrar reculls de 

premsa, entrevistes, actes de Ple de les mocions, “la maleïda hemeroteca”, però no ho faré, doncs no es el lloc 

ni el moment. 

1.3. Com hauria de funcionar teòricament el nou consistori i el nou equip de govern “ de 

conveniència” 

No soc molt intel·ligent, però, en honor a la veritat he d’expressar que, desprès de la Moció de Censura, jo ja 

sabia perfectament amb quins regidors contava com a persones que donarien suport a les diferents propostes 

i actuacions, quins regidors s’implicarien en elaborar programes i quins treballarien pel consistori  i quins no. 

Vull dir que, des de el principi, jo ja sabia quins càrrecs electes s’oferirien per col·laborar i quins no ho farien. 

No cal que us expliqui res...tots ens coneixem. 
 

Malgrat tot, vam acordar fer una Comissió de Govern. Aquesta  Comissió es reuniria periòdicament per parlar 

de les coses més importants i rellevants a efectuar. També serviria per concretar i determinar, amb un consens 

majoritari,  quines accions es portarien a terme.  

Abans de continuar, vull aclarir alguns conceptes. 

A diferencia dels Ajuntaments de municipis o ciutats grans, en els pobles petits, l’únic responsable de totes les 

actuacions que es fan, no per que ho vulgui, sinó per llei, es l’alcaldia. Només ella te la competència oficial i 

legal per autoritzar les accions que es duran a terme, els esdeveniments, els projectes, les estratègies 

d’actuació, les prioritats, els pagaments, les factures. Només l’alcaldia es qui pot dictar decrets, atorgar o 

autoritzar llicencies temporals, gestionar la tasca dels treballadors de l’ajuntament, etc. etc. Per tant, en 

aquests municipis, en termes polítics i de responsabilitat, els regidors –segon la normativa i la llei- no poden 

autoritzar, ni poden fer-se responsables de cap actuació; per tant, davant d’una acció a realitzar, no tenen cap 

tipus d’autoritat.  Aquesta potestat, malauradament, només recau en l’alcaldia.  
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Però el regidors d’un equip de govern poden treballar, fer propostes lògiques, consensuar, discutir plans, 

projectes, esdeveniments...El que mai poden fer es imposar el seu criteri... doncs ells no tenen cap potestat, per 

llei, sobre les decisions i actuacions finals, ni les seves implicacions legals.  

D’altra banda, amb aquesta personalització de l’autoritat en la figura de l’alcaldia que fa la llei, els regidors 

d’un poble petit, estan molt més alliberats de les obligacions que comporta estar en el consistori i no han 

d’estar pendents, constantment, de les incidències, les sol·licituds, els pagaments, les obres, etc. etc. i tots els 

esdeveniments que sorgeixen dia a dia. 

Si reflexionem una mica, aquesta personalització del poder municipal en la figura de l’alcaldia en els pobles 

petits, afebleix a la persona que ostenta el càrrec, doncs, segons les circumstàncies, la disponibilitat dels altres 

regidors o l’oposició que facin, pot trobar-se sol davant d’algunes situacions.    

 Així que, coneixedors d’aquesta situació, vaig pensar que el millor fora elabora un programa simple i senzill, 

que fos adequat al temps de legislatura –un any i mig-, i que fos realista. I així els hi vaig comunicar als regidors 

de l’equip de govern.  

La majoria  de propostes i els programes que s’han presentat, hagin estat de l’alcaldia o d’algun regidor, les 

hem discutir i les hem acordar i aprovat –sempre- per majoria. Mai s’ha fet cap actuació rellevant, sense que 

els regidor de l’equip de govern no ho sabessin o no se’ls hagués comunicat.  

Si hi ha hagut algun assumpte important que no hi ha hagut temps material per “consensuar”, per la rapidesa 

en o la urgència que s’havia de solucionar, sempre les hem discutit i aprovat en el Ple municipal i amb el vot 

favorable de la majoria absoluta de tots els regidors.  

Com a responsable últim, l’alcaldia s’ha reservat el dret de descartar propostes poc pràctiques o resolutives. 

Fent-se sempre responsable d’elles.  

També he de dir que l’alcaldia, per l’autoritat que li confereixen les lleis, ha autoritzat actuacions que ha cregut 

que son convenients o necessàries pel municipi, les persones o els negocis, sense haver de fer contínuament 

reunions i sol·licitar sempre el consens dels altres regidors, sobretot coneixent els suports dels altres membres 

del consistori.  

Us he de dir que, a l’actual alcaldia i, gratament, la majoria de regidors d’aquest equip de govern, no li agraden 

les mentides, ni les falses expectatives, ni fer castells de sorra...jo i el regidors que han volgut cooperar, hem 

estat “poc polítics”, però hem intentat “treballar” pel poble, per millorar-lo –encara que sigui un xic, en 

aquests curt espai de temps.  

Demano disculpes si, amb aquest text, he pogut ofendre a algú.  

Joan Casadevall.  
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PRIMER: ELS COMPTES 
 

1. Quants diners ens queden? 

Liquiditat: Diners en efectiu que l’Ajuntament disposava a 31/12/2022 en el compte bancari: 307.431,50 €  
 

2. Pressupost municipal 

Els pressupostos s’aproven pel Ple l’any anterior. Es a dir que el pressupost de l’any 2022, es va aprovar a finals 

del 2021. La seva quantia ascendeix a 710.000€.  
 

3. Comptabilitat bàsica 
 

DESPESES GENERALS: 684.472 € (*) 
 

Despeses de personal  (17,8%) Import 

Treballadors 79.224 € 

Arquitecte 5.985 € 

Alcaldia 5.610 € 

Càrrecs electes - regidors 4.050 € 

Locomocions càrrecs electes, etc. 1.289 € 

Servei nòmines 1.016 € 

Seguretat Social 24.584 € 

Total 121.758 € 

  Despeses via pública (41,9%) Import 

Pavimentar carrers (obra tardor 2021). Pla únic Obres i Serveis. 2a certificació Pagat 2022 159.747 € 

Millores i obres Pl. Verda, Zona esportiva, Parc infantil, zona autocaravanes 87.977 € 

Enllumenat públic (inclou manteniment i reparacions) 28.712 € 

Xarxa d’aigua (obres i reparacions) 6.386 € 

Enjardinament i nevades 4.484 € 

Total 287.306 € 

  Despeses en cànon aigua i recollida escombraries (11,5%) Import 

Cànon aigua (2021) 16.218 € 

Recollida escombraries 62.843 € 

Total 79.061 € 

  Despeses en dependències municipals (6,3%) Import 

Enllumenat edificis públics (incloent església) 9.668 € 

Calefacció edificis públics (biomassa, gasoil) 7.709 € 

Telefonia i internet (inclou dipòsit, DEA, ascensor) 4.047 € 

Manteniment equips informàtic i ascensor 1.904 € 

Material d’oficina 2.402 € 

Neteja ajuntament 288 € 

Obres en edificis públics (tancament ajuntament, edifici estudis, etc.) 17.028 € 

Total 43.046 € 
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Despeses en organismes oficials, consorcis, mancomunitat (2,4%) Import 

Mancomunitat Vall Camprodon 5.801 € 

Consorci Benestar Social Ripollès i Tècnic Joventut 5.429 € 

Agència Ripollès Desenvolupament 1.573 € 

Consorci Espais Interès Natural Ripollès i Xarxa Itinerannia 1.848 € 

Pays d’Art i Historia(quota i finalització projecte europeu Poctefa) 650 € 

Altres organismes, consorcis i associacions 1.444 € 

Total 16.745 € 

  

Despeses en ramaderia, pistes i camins (1,4%) 9.821 € 

 
 Despeses en fires, festes, esdeveniments culturals, esportius, publicitat (9,1%) 62.189 € 

 
 Despeses ens ajuts i subvencions a entitats (Caçadors, famílies, COVID) (2,3%) 15.818 € 

 
 Despeses eines i maquinaria (manteniment, reparacions, inversions) (2%) Import 

Reparació i manteniment Bob-Cat 2.450 € 

Estanteries alta capacitat de càrrega, noves eines, càmera inspecció, etc. 5.004 € 

Combustible maquinària 1.959 € 

Reparació i manteniment magatzem municipal 4.222 € 

Total 13.635 € 

  Altres despeses (5,1%) Import 

Préstecs (2013), interessos i despeses financeres 13.979 € 

Assegurances, lloguers 8.396 € 

Estudis tècnics i jurídics i contenciós 12.718 € 

Total 35.093 € 

 

INGRESSOS: 617.147.€ (*) 

Impostos directes (34,6%) Import 

Sobre el capital (IBI, Plusvàlues, Vehicles tracció mecànica) 209.626 € 

Impostos sobre Activitats econòmiques 3.717 € 

Total 213.343 € 

 

Impostos indirectes (0,9%) Import 

Impost sobre construccions instal·lacions i obres 5.760 € 

 

Taxes (23,8%) Import 

Taxes per la prestació de serveis: Abastament d’aigua i recollida escombraries 103.222 € 

Taxes per la realització d'activitats de competència local: llicencies urbanístiques, 
expedició documents administratius, llicencies de caça... 

27.019  € 

Taxes per la utilització privativa o l'aprofitament especial i compensació telefònica 8.132 € 

Altres ingressos: firaires, anuncis festa major, refugi pescador, etc. i interessos demora 8.681 € 

Total 147.054, € 

 

Subvencions administració i organismes públics (35,9%) Import 

De l'Administració de l'Estat: Fons nacional de cooperació local, PMTE 48.745 € 
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De Comunitats autònomes:  Generalitat i Fons cooperació local de Catalunya 46.914 € 

D'entitats locals: Subvencions corrents Dipsalut, Diputació Girona i CCRipollès 40.593 € 

D'entitats locals per inversions: Subvencions Diputació Girona  85.342 € 

Total 221.594,00 € 

 

Altres ingressos (4,8%) Import 

Rendes de béns immobles: Cànon Vallter 2020+2021+2022 i liquidació augment IPC  15.127 € 

Productes d'explotacions forestals: Llicencies de pastures comunals 14.269 € 

Total 29.396,00 € 

 

(*) Nota: La diferencia de 67.325 €, entre ingressos  (617.147 €) i despeses (684.472 €) de l’any 2022, 

corresponen a ingressos  rebuts per l’Ajuntament el 2021 , on els pagament de l’actuació s’ha efectuat al 

2022.  
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ACCIONS MÉS IMPORTANTS QUE S’HAN PORTAT A TERME 
 

PUNT 1. Actuacions en infraestructures del poble 
 

1.1. Millorar la seguretat de la Plaça Verda col·locant baranes per evitar una caiguda 

accidental en alçada . 
 

Per normativa de protecció d’espais públics aquesta actuació s’havia de fer i era prioritària, doncs –en aquest 

espai- hi havia zones amb risc de precipitació accidental d’una persona.  

Actualment la Plaça Verda es un espai que s’adequa a la normativa establerta (baranes de 90cm amb barres de 

verticals per impedir que els més petits puguin enfilar-s’hi).   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anem a fer comptes:  

Preu brut: 16.467€ + 3.458,07€ (21% IVA) = 19.925,07€ 

 

 

 

 

 

 

 

 
Plaça Verda amb les baranes de seguretat col·locades 
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1.2. Adequació de la primera planta de l’edifici “Els Estudis”. 
 

Aquest primer pis era, bàsicament, un espai buit, brut, sense manteniment i amb un equipament vell i obsolet. 

Tampoc tenia, ja feia un munt d’anys, cap ús específic. Actualment, amb totes les seves limitacions, aquests 

primer pis disposa d’uns sanitaris nous i moderns, amb aigua calenta, amb connexió a internet i d’il·luminació 

amb llums led (encara no a totes les dependències). S’han arranjat i pintat les parets. Resta pendent encara 

“fer” les finestres.  

La sala gran es pels més petits. La sala del mig, la del mostrador, es on s’ha establert el Punt d’Informació del 

Parc Natura. En un altre sala està el vestuari del brigada municipal i en un altre, un magatzem, ara ordenat, 

amb material de l’ajuntament. Per tant, a dia d’avui, aquets primer pis es una espai útil que proporciona 

serveis tant als veïns del poble com a les persones que ens visiten.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Anem a fer comptes:  

Preu net (aproximat): Varis factures (paletes, pintura, lampista, material, etc.): 5.612€ (iva inclòs) 

 

 

 

 
Estat del primer pis de l’edifici “els estudis” desprès de les petites reformes efectuades 

 
Estat de les dependències a principis 2022 
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1.3. Millores en la seguretat del Parc Infantil 
 

Instal·lació obsoleta i perillosa, sense manteniment des de feia anys, construïda en un espai privat. Legalment 

no es pot modernitzar (posar elements més actuals), perquè, a dia d’avui,  l’espai no es de titularitat municipal 

i està en un procés jurídic d’expropiació.  

Malgrat tot, si que s’ha cregut convenient millorar la seguretat de la instal·lació, canviant el elements 

malmesos i arranjant l’espai on juguen els més petits. També s’ha canviat la sorra i s’ha instal·lat un petit 

terrari. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anem a fer comptes:  

Preu net (aproximat): Varis factures (sorra i grava, pintura, fusteria...): 2.987€ (iva inclòs) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Par infantil actual, amb canvi dels elements de fusta malmesos, canvi de sorra i terrari 
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1.4. Millora de l’edifici de l’Ajuntament 
 

A principis de l’any 2022, tots els espais municipals de l’edifici on es troba l’actual Ajuntament eren oberts. Es 

a dir, que quan es feien esdeveniments, reunions de comunitat de propietaris, etc. i quan l’ajuntament estava 

tancat, tothom tenia ple accés a les oficines, al material informàtic i de telefonia, als documents i als arxius.  

Es va creure convenient tancar aquests espais per impedir l’accés lliure, sobretot quan l’ajuntament roman 

tancat.  

Amb les reformes efectuades, a dia d’avui, quan es fa un esdeveniment a l’ajuntament i aquest roman tancat, 

les persones alienes al consistori, només poden accedir a la sala d’actes, la resta de dependències resten 

tancades. Per fer aquesta actuació s’ha hagut de canvia la porta d’entrada a l’edifici. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anem a fer comptes:  

Preu net (aproximat): Varis factures (paletes, fusteria...): 12.380€ (iva inclòs) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 12 Ajuntament de Setcases 
 

1.5. Zona per autocaravanes i campers 
 

En la zona on està el camp de futbol, s’ha condicionat un espai per a furgonetes campers i autocaravanes. 

 L’actuació ha estat senzilla: posar grava de varies mides per evitar la formació de tolls els dies de pluja i 

col·locar dues taules de pícnic pels usuaris de l’espai. 
 

 

 

Anem a fer comptes:  

Preu net (aproximat): Varis factures (grava, taula pícnic...): 1.123€ (iva inclòs) 
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1.6. Pavimentació de la zona esportiva municipal 
 

Des de feia més de 15 anys, el camp de futbol de Setcases, era un espai amb deficiències importants per a la 

pràctica de l’esport: no estava pavimentat, no hi havia línies, les porteries no estaven fixades al terra, el 

sistema de drenatge de l’aigua estava fet malbé, etc.  

Es va creure convenient millorar aquesta infraestructura ja que no era adequada per a la pràctica de l’esport. 

Com aquesta millora era substancial i econòmicament significativa (cost superior als 40.000€) va se proposada 

al Ple municipal, que va aprovar la proposta per majoria absoluta el juny de 2022.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anem a fer comptes:  

 

Anem a fer comptes:  

Preu brut: 50.617,02€ + 10.629,57 (21% IVA)  = 61.246,59€.  
 

Ara anem a fer números, de les despeses d’aquestes actuacions (Punt 1).  

Concepte Cost net  Subvencions concedides 
(89% del cost net)  

Cost per 
l’ajuntament   

Baranes Plaça Verda 19.925,07€   

Primer pis edifici estudis 5.612€   

Obres edifici Ajuntament - tancaments 12.380€   

Zona autocaravanes 1.123€   

Pista esportiva 61.246,59€   

Millora Parc Infantil 2.987€   

Total 103.273,66 € 92.330,93€ 10.942,73€  

(1) Diputació de Girona. Fons de Cooperació any 2021: 18.358,30€. Diputació de Girona. Fons de Cooperació 

any 2022: 38.858,60€. Diputació de Girona. Pla a l’Acció L3.Tancaments energètics: 7.613,93 €. Diputació de 

Girona. Programes A3 i A4 Esports: 27.500€ 
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PUNT 2. Actuacions en camins, pistes i estructures ramaderes 
 

2.1. Actuacions en camins i senders 
 

Durant l’any 2022, s’ha fet el manteniment aproximadament de 75km de camins i senders en el terme 

municipal de Setcases. El manteniment dels camins significa fer treballs de desbrossament, de tala d’arbres, de 

marcatge i de senyalització. Tenir els senders “nets” i ben senyalitzats perquè el vilatans i  les persones que ens 

visiten puguin practicar el senderisme es una de les prioritats que hauríem de tenir presents com a poble 

turístic, sobretot els qui tenen negocis que “viuen del turisme”, doncs els camins de Setcases  son un atractiu 

turístic de primer ordre (pel paisatge, el contacte amb el medi natural, el descobriment del territori...), a part 

de fomentar una activitat lúdica sostenible i saludable, com es el senderisme.  

Aquest any, entre el Parc Natural, la MAP, l’Associació de Caça de Vilallonga de Ter i actuacions personals de 

l’alcaldia amb alguns veïns, s’ha fet el manteniment i el marcatge de 25 camins  i senders al voltant de Setcases 

(uns 75km, com ja s’ha comentat).  

Com a anotació per a altres anys, estaria be comptar amb un grup de persones que, de forma voluntària, 

ajudessin al consistori a mantenir els camins en perfecte estat.  

Algun dia, com a poble, se n’hauria de parlar, doncs, per un Ajuntament petit com Setcases, degut a la 

complexitat i extensió dels camins resulta econòmicament inviable subrogar el manteniment del camins de 

muntanya a una empresa externa.  

La cooperació amb el consistori en les feines de manteniment dels camins per part dels veïns (residents o no) i 

els membres dels establiments dedicats al turisme, per l’interès que hi tenen com a negoci, s’hauria de 

consensuar i regular, doncs –d’altra banda- sense la iniciativa privada, es corre el rics de perdre mots dels 

camins senyalitzats. Si això passa, l’atractiu turístic del nostre poble pot veure’s perjudicat.  
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2.2. Actuacions en pistes per accés a zones de pastura 
 

S’ha fet l’arranjament i condicionament dels Camí de Pastuira i del Camí del Bac. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

2.3. Actuacions en la reparació i millora d’estructures i instal·lacions ramaderes 
 

Consensuat amb el regidor de ramaderia, l’alcaldia ha autoritzat i s’han fet totes les actuacions que s’han 

sol·licitat: Reparació de la tanca del pas canadenc a la pista de Setcases/Espinavell, posar filat a la zona del Bac 

(500m), condicionar captació aigua zona i col·locació d’un abeurador de 1.000 litres a la zona de puig Sistra. 
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2.4. Recuperació de pastures 
 

De la mateixa manera, fruit del treball conjunt entre el regidor de ramaderia i l’alcaldia, en aquests 11 mesos 

de legislatura, s’ha fet la tala selectiva d’arbres per a recuperació de pastures a dues zones  del nostre terme 

municipal: Les Confrontanes i el Clot de la Font Blanca. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Com ja s’ha comentat, totes aquestes actuacions s’han consensuat amb el regidor de Ramaderia. Ell ha indicat 

les actuacions ha fer i, entre l’alcaldia i el regidor s’han elaborat i planificat els diferents projectes i s’han 

enviat als organismes competents. Totes les actuacions i subvencions demanades per aquests conceptes als 

organismes competents han estat aprovades, algunes d’elles mai s’havien sol·licitat. 

 

Anem a fer números de les despeses d’aquestes actuacions (Punt 2) 

Concepte 
 

Cost net Subvencions 
concedides (2) 

(61,4% del cost net) 

Cost per 
l’Ajuntament 

Arranjament pistes forestals (Pastuira i Bac) (1) 15.000€ 15.000€ 0€ 

    

Filat i tanca ramadera zona collada Fonda  5.902,73€   

Reparació pas canadenc 1.450€   

Arranjament i manteniment camins 2.468,31€   

Total 9.821,04€ 6.027,05€ 3.794€ 

(1) Actuació finançada íntegrament per la Generalitat de Catalunya a través del Consell Comarcal del 

Ripollès: 15.000€. Comptablement, no consta ni com a despesa ni com a ingrés.  

(2) Diputació de Girona, Matèria forestal: 4.427,05€. Diputació de Girona, Fons Camins:  1.600,00€.  
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PUNT 3. Actuacions en manteniment i inversions en material i eines 
 

3.1. Tractar l’òxid i pintar la Bob Cat 
 

Debut als anys d’us, la Bob-Cat® de l’ajuntament estava en un esta de manteniment deplorable. Es va creure 

convenient portar aquesta màquina a un taller de planxisteria  per treure l’òxid i repintar completament la 

seva estructura. 

 

3.2. Adquisició de noves eines 
 

Quan el brigada municipal havia d’anar a fer un o dos forats amb la màquina “de taladrar”, com aquesta anava 

amb corrent de 220W, havia d’agafar la Bob-Cat, carregar a la pala el grup electrogen, el “taladu” i anar al punt 

on s’havia de fer l’actuació.  Amb l’adquisició d’aquestes eines més modernes, el brigada podrà efectuar 

petites obres amb un equipament portàtil eficaç i eficient.  
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3.3. Millora en el magatzematge del material al Búnquer 
 

Al magatzem municipal,  les lleixes estaven fetes amb material , podríem dir, reciclat: uns eren elements 

metàl·lics fets servir com a propaganda en exposicions, d’altres eren fustes per posar parquet a les parets...es 

a dir, sense cap element estructural de seguretat, ni homologat per a suportar càrregues. Per seguretat, s’han 

canviat les antigues lleixes de fusta per estanteries industrials homologades per a suportar càrregues pesades.   

 

Anem a fer números de les despeses d’aquestes actuacions (Punt 3) 
 

Concepte Cost net Subvencions concedides (1) 
98,65% del cost net 

Cost per 
l’Ajuntament 

Pintar i treure òxid Bob-Cat 4.097,62€   

Estanteries alta capacitat de càrrega 3.072€   

Noves eines amb bateries (Makita) 1.555€   

Càmera inspecció clavegueres i geòfon  2.177€   

Total 10.901,62 € 10.754,70€ 146,92€ 

(1) Diputació de Girona, Nevades: 2.754,70€. Diputació de Girona. Fons extraordinari Maquinària: 8.000€ 
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PUNT 4. Actuacions en el sistema de potabilització i distribució de l’Aigua 

“de boca” i les aigües residuals 
 

Com ja tothom pot sospitar, el tema de l’aigua potable i les aigües residuals son molt més importants i delicats 

que les actuacions descrites en els punts anteriors. Però per efectuar accions i actuacions efectives s’han de 

tenir coneixements i actuar amb prudència. Jo soc metge, no se si els altres alcaldes o alcaldesses de Setcases 

tenien la capacitació i titulació necessària...us puc dir que jo no la tinc...si soc especialista en “alguna cosa”, no 

es en aquesta.   

Per tant, les actuacions de millora a realitzar,  no son fàcils, ni senzilles,  no es poden fer sense la supervisió i el 

consens d’empreses i persones especialitzades. Per tant, en 11 mesos, no hi ha temps suficient – i menys en 

l’administració pública- d’efectuar totes les actuacions necessàries per millorar aquests serveis de forma 

significativa.  
 

4.1. Aigua “de boca” 
 

Introducció. Debut a la importància d’aquesta instal·lació, ja des del principi de la legislatura, es va començar a 

fer una valoració del dipòsit i, sobretot del sistema de potabilització de l’aigua. Junt amb el brigada, vàrem 

fotografiar i descriure tots els elements de la sala de potabilització, per conèixer i analitzar el seu 

funcionament. Desprès vàrem fer venir als especialistes:  un enginyer hidràulic, un químic, un biòleg i un tècnic 

especialitzat en tractament de les aigües pel consum humà. Tots ells van constatar que l’actual sistema de 

tractament de l’arsènic al poble de Setcases era un sistema antic, obsolet i perillós, a més de poc respectuós 

amb el medi, doncs, no solament utilitza productes corrosius com el Clorur Fèrric, sinó que, quan es fa el rentat  

automàtic el sistema [cada dia a les 15 hores], s’abocava l’arsènic novament al riu, però a concentracions més 

altes que a l’entrada de la font de captació.  
 

Malgrat tot, quan va arribar l’estiu, van aparèixer dos problemes, un darrera l’altra: la manca d’aigua en el 

dipòsit i l’increment de l’arsènic en l’aigua “de boca”.  
 

4.1.1. Manca d’aigua en el dipòsit. 

El 19 de juliol es va detectar el problema per primera vegada. La única manera de fer front a la situació era 

tancant l’aigua unes hores per la nit. Malgrat tot, el dipòsit, sobretot desprès dels caps de setmana i festius no 

s’omplia. En principi es va atribuir a la manca de pluja i a l’augment de visitants i segones residencies. Però el 

problema va continuar desprès de l’estiu. Desprès de molts enrenous: supervisar les canonades d’aigua de la 

Fageda, tenir cura cada dia dels nivells d’aigua, obrir i tancar el subministra, tancar les fonts...finalment es va 

trobar la causa: tres avaries a la xarxa de distribució, una d’elles bastant important. Reparades les fuites 

d’aigua, a dia d’avui, 31 de desembre de 2022, el volum d’aigua al dipòsit s’ha mantingut estable.  
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4.1.2. Augment dels nivells d’arsènic. 

També als mesos d’estiu, la Diputació de Girona, a través del seu departament DipSalut, va comunicar que 

s’havien trobat nivells d’arsènic elevats a l’aigua de boca i que s’havia de comunicar a la població que l’aigua 

no era adequada pel consum humà. La Diputació va indicar que, tal vegada, la manca de pluja podia haver 

augmentat la concentració d’arsènic a l’aigua i que s’havien d’intensificar els rentats dels filtres i incrementar 

els nivells de Clorur Fèrric. I així es va fer. 

Malgrat tot, en les diferents analítiques de comprovació els nivells d’arsènic no baixaven significativament.  

Finalment, sobretot gràcies al Nelu, es van detectar dos elements que estaven malmesos en el sistema 

d’injecció del Clorur Fèrric. En un primer moment es va “veure” que les vàlvules de filtratge estaven fetes 

malbé i, posteriorment, es va detectar que la bomba d’injecció del Clorur Fèrric estava espatllada. Així que es 

van fer les actuacions pertinents per tal d’intentar solucionar el problema. 

Amb aquestes actuacions sembla ser que, de moment els nivells d’arsènic s’han normalitzat i l’aigua torna a 

ser apta pel consum humà. Desprès d’aquestes actuacions l’aigua de Setcases torna a ser apta pel consum 

humà 

4.1.3. Segons normativa: tancament de fonts i dipòsit del Viver 

Segons notificació enviada per l’Agència Catalana de l’Aigua referent al malbaratament, en època de sequera,  

de l’aigua potabilitzada, s’ha procedit a fer les actuacions oportunes per tal de complir la normativa:  

1. S’han posat aixetes amb polsador a varies fonts de poble (properament es faran a la resta de fonts). Per ser 

obres més complexes, a 31 de desembre, manca encara fer actuacions en algunes font del poble que 

subministren aigua potabilitzada:  font de Can Buixat, de la Plaça Major... 

2. Els propietaris del dipòsit del Viver, complint la normativa, han instal·lat una vàlvula per evitar l’abocament 

d’aigua potable a la xarxa de clavegueram.     

 

Cost de totes aquestes actuacions (exceptuant el Viver): al voltant de 4.500€. 
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4.1.4. Pla de millores de l’aigua potable 

Un cop constatats i documentats  tots aquest problemes, per tal de planificar, en un futur, quines actuacions 

s’haurien de fer en aquest sentit, es va demanar informació  i ajut al Consell Comarcal del Ripollès, a la 

Diputació de Girona, a l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) i a una empresa d’enginyeria de tractament d’aigües 

pel consum humà. En diferents reunions i intercanvi d’informació es va concloure que, en els propers mesos o, 

tal vegada, en un altre legislatura, s’haurien de fer les següents actuacions: 
 

1er. Reparar i mantenir l’edifici del dipòsit i la carretera d’accés.  

En el dipòsit: reparar i impermeabilitzar la teulada, canvia la persiana, canviar l’escala d’accés al teulat i tancar 

el perímetre del dipòsit amb reixes. 

A la pista:  Arranjar i cimentar el camí d’accés al dipòsit. 
 

2. Canviar el sistema d’adsorció de l’arsènic, per un que no utilitzi agents corrosius i no “llenci” l’arsènic 

novament al riu. 
 

3. Buscar una nova captació per l’abastament d’aigua potable a la zona de la riera de Carboners. En aquest 

sentit s’ha sol·licitat les analítiques necessàries (i oficials) per tal de determinar els nivells d’arsènic en 

aquestes potencials captacions.  
 

A tal efecte s’han sol·licitat les subvencions necessàries per tal de poder millorar l’abastament d’aigua potable.  

 

4.2. Sistema de depuració de les aigües residuals 
 

Com ja molts de vosaltres sabeu, la Depuradora de Setcases (EDAR –Estació Depuradora d’Aigües Residuals- de 

nivell 1) es una instal·lació que tracta les aigües residuals per decantació, es a dir, sedimentat al fons d’un 

dipòsit les restes sòlides. Construïda a l’any 2003, ara fa 20 anys,  s’ha fet “petita” i no compleix la seva funció. 

Es a dir, que es contamina el riu Ter amb aigües residuals i fecals.  

La Depuradora de Setcases esta gestionada pel Consell Comarcal del Ripollès i te com a òrgan “superior” 

l’Agenciar Catalana de l’Aigua (ACA). Aquests organismes son els responsables del correcte funcionament de la 

instal·lació.  

Encara que em costa que l’anterior legislatura va fer alguns passes per abordar el problema, no es van realitzar 

cap tipus d’actuació. He de recordar que, mai en les legislatures anteriors al 2019,  cap equip de govern va 

emprendre cap actuació efectiva per resoldre aquest problema. 

Ens aquest 11 mesos de legislatura es va recollir i documentar informació, tant gràfica, com de recollida de 

mostres i es va transmetre als organismes competents, que la depuradora “no depurava” i que embrutíem un 

riu pràcticament acabat de néixer.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

La resposta del Consell Comarcal va ser que es barrejaven aigües brutes com netes. L’Ajuntament de Setcases 

va instar a aquests organisme, responsable del tractament de les aigües residuals, a que fes les prospeccions i 

 
Depuradora de Setcases. Any construcció: 2003 
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les obres necessàries per trobar els llocs on hi havia més barri barreig d’aigües netes i brutes. La brigada del 

Consell Comarcal va venir i va constatar tres punts on hi havia aquest problema i s’han efectuat les obres per, 

en el possible, separar les aigües netes de les aigües brutes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

En els propers mesos veurem l’efectivitat d’aquetes actuacions. 
 

Paral·lelament, i seguint les indicacions del Consell Comarcal del Ripollès,  des de l’Ajuntament (el brigada, 

l’arquitecte municipal i l’alcaidia) han realitzat una prospecció del sistema de clavegueram a l’interior de nucli 

urbà per descriure la xarxa i “veure” si hi ha filtracions. Per tal de poder efectuar una revisió més minuciosa, es 

va adquirir (cost: 600€) una càmera d’inspecció de clavegueres. El treball ha estat plenament acceptat pel 

especialistes i tècnics del Consell Comarcal del Ripollès: no hi ha filtracions ni anomalies significatives. Amb 

tota la humilitat: s’ha fet així perquè contactant amb varies empreses d’enginyeria per efectuar aquests 

treballs totes “cobraven” més de 15.000€/bruts.   

 

El futur de la depuració d’aigües al municipi de Setcases, segurament ha de passar per fer una depuradora més 

eficient (més dimensionada, més gran) i amb tractament biològic. 

 

 

 

 
Obres per part de Consell Comarcal per separar les aigües brutes de les netes en tres punts on s’ha trobat un 

barri barreig excessiu   
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PUNT 5. Actuacions ens els Contenidors de residus 
 

A Setcases, com en altres pobles turístics petits, el problema de les escombraries es crònic i, moltes vegades, 

de difícil solució, doncs –sobretot en èpoques de gran afluència de turistes i persones de segona residencia- els 

serveis municipals, es troben sobrepassats; i un d’ells es el dipòsit i recollida de residus. Si a la manca de 

contenidors li sumem algunes actuacions poc cíviques, el problema es veu incrementat.  

Sentint-ho molt, en aquest 11 mesos no hi ha hagut temps d’afrontar el problema de formà ferma i 

“definitiva”, doncs es complexa. Malgrat tot, en aquet temps de legislatura, s’han fet dues tímides actuacions 

per intentar avançar en aquest aspecte.   
 

5.1. Retirada dels contenidors de l’entrada del poble i adequació de l’espai per 

aparcament de vehicles. 
 

Per motius estètics i higiènics, es va creure convenient treure els contenidors que estaven a l’entrada del poble 

i ubica’ls a la closa del Viver. Es va netejar tot l’espai de residus i es va aplanar per guanya algunes places 

d’aparcament. 
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5.2. Contenidors de residus a la Closa del Viver 
 

Com ja tots deveu saber, els contenidors de rebuig (els verds que tenen rodes), sobretot quan estan buits, se’ls 

emporta el vent i es fan malbé al bolcar o xocar amb la xarxa de la depuradora.  Per evitar aquesta malmesa de 

material s’ha trobat una solució, si be estèticament es senzilla, si que es efectiva i amb poc cost econòmic (poc 

més de 1.800€). A més ens serveix com a solució temporal mentre no hi hagi un pla general per ubicar 

definitivament els contenidors del residus.   

L’actuació ha consistit en fer una tanca amb estaques de fusta i corda estàtica de 10,5mm de diàmetre. 
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PUNT 6. Fires, festes i espectacles. 
 

Us he de dir que la Nuria Vila, regidora de cultura, s’ha implicat en la seva tasca i ha fet una feina, des del meu 

punt de vista, impecable. Ha dedicat moltes hores a contactar amb empreses, amb grups d’espectacles, amb 

músics...a dedicat el temps necessari per concretar, programar i estructurar esdeveniments, actuacions, i les 

diferents fires i festes del nostre poble (la festa major, la festa petita, dels avis, etc.). També s’ha implicat en  

les llums de Nadal. Ha estat un gran suport per l’alcaldia, doncs, a part de realitzar una feina efectiva, ha 

permès alliberar a l’alcaldia de certes tasques que porten temps poder-les planificar amb detall. Moltes 

gràcies. 
 

6.1. Carnestoltes Setcases (març 2022) 

Festa suggerida pels veïns del poble amb nens petits. L’Ajuntament va facilitar i va aprovar les seves propostes: 

xocolata, coca i inflables. Aquell dia, però, va ploure, i es va tenir de celebrar la festa a la Sala dels Estudis. 

Malgrat tot, va se un èxit.  

6.2. Festa Petita (maig 2022).  

Festa que celebra l’aparició de l’Arcàngel Sant Miquel al mont Gargano (Itàlia). Es una festa senzilla que 

consisteix amb un dinar popular i una actuació amb un músic ja conegut al nostre poble: Marc Anglerill.   
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6.3. Fira de les Herbes (juny 2022).  

Festa que s’ha de pensar si es viable, doncs per les dates, no hi ha massa afluència de persones i no té un 

objectiu ni un atractiu especial: parades de firaires, ruta botànica, taller de plantes aromàtiques. Personalment 

crec que, perquè –en un futur-  tingui viabilitat  s’ha de canviar el format. Malgrat que no va comptar amb un 

nombrós públic, totes les activitats es van poder fer amb normalitat. 

 

6.4. Revetlla de Sant Joan (23-24 juny). 

Festa organitzada conjuntament entre l’Ajuntament, els veïns del poble i les persones que ens visiten o tenen 

habitatges de segona residència. Bàsicament va consistir en rebre a la Flama del Canigó, organitzar un sopar 

popular, llença molts i molts petards i muntar un “bar” i posar musica per ballar a l’aire lliure. Va ser un èxit. La 

festa va acabar a les 5 del matí.    
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6.5. Festa Homenatge a la gent gran (15 juliol) 

Com cada any que s’ha fet, aquesta es una festa senzilla i entranyable. Es un honor poder homenatjar a les 

persones que han fet possible que estiguem on som, que han obert camí abans que nosaltres. Moltíssimes 

gràcies.  

 

6.6. Cap de Setmana Ramader (30 i 31 juliol) 

Festa ja consolidada, però mancava omplir una mica el programa. Va ser un encert la proposta de fer una 

gimcana amb un tractor. Va donar dinamisme i espectacle. En Xavi Marcer i la Nuria Vila van ser els artífexs de 

la festa. Gràcies. 
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6.7. Activitats d’estiu 

6.7.1. Actuacions musicals 

Aquest estiu s’han fet quatre actuacions musicals a Setcases: Concerts de Miquel Arbres, Miquel del Roig i dels 

Superherois i una sessió d’Havaneres, amb rom, a càrrec del grup Norai.  

 

6.7.2. Jocs i esdeveniments per nens.  

Com en altres anys, s’han realitzat varies activitat i espectacles per als més petits: Disco baby, Xeringada de 

l’escuma i Circus School, Jocs de Cucanya, etc. A l’estiu, degut al turisme familiar que acull Setcases, aquestes 

activitats sempre son un èxit de participació.   
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6.8. Festa del Bolet (17 i 18 setembre 2022) 

Festa important i consolidada a Setcases. El format semblant al dels altres anys. 

 

6.9. Festa Major (29 setembre a 2 d’octubre) 

Sense dubte, la Festa més important del poble: la Festa de San Miquel, patró de Setcases. Sempre, en totes les 

legislatures s’ha cuidat aquesta festa i, en aquesta, no s’ha estat menys. Amb alguns petits canvis respecte a 

altres edicions, ha estat un èxit de participació.  
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6.10. Concert de Nadal 

Esplèndid concert a càrrec del grup Eclipse Duo. Una entranyable actuació on van deixar sense paraules durant 

més d’una hora al públic assistent, escoltant dos veus increïbles. Moltes gràcies 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6.11. No ens oblidem d’un homenatge 

Aquest any 2022 ens hem recordat d’una setcasina, l’Adelaida Cuadrado Valero, que va complir 104 anys el 

25 de setembre de 2022. Viu a la residència de gent gran Guy Malé, de Prada de Conflent, i malgrat la seva 

longevitat, encara gaudeix de prou bona salut.  Allí és coneguda com Adélaïde Pujol, ja que a França l'esposa 

adopta el cognom de l’espòs, en aquest cas Jaume Pujol, ja difunt i també natural de Setcases. Els dos 

s’exiliaren en acabar la última Guerra Civil.  

L’Ajuntament va fer arribar un ram de flors a la Residencia el dia del seu aniversari. La gratitud d’aquesta 

persona i de la seva família no te preu. Ha estat un honor!!! 

Anem a fer números... 

Concepte Cost net Subvencions concedides (1) 
(27,4% del cost net) 

Cost per 
Ajuntament 

Fires, festes, esdeveniments culturals 58.942,50€   

Mapa de senders Parc Natural 4999,72€   

Total 63.942,22 € 18.204,39€ 45.737,83€ 

(*) Diputació de Girona (Fons de cooperació econòmica i cultural, subvenció per la Fira del Bolet, Fira d eles 
Herbes i Cap de Setmana Ramader+ Creació de Públics per la cultura): 11.704,64€. Generalitat: 2.000€. 
Generalitat. Parcs: 4.499,75€. 
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Annex: 

Resum econòmics de les principals actuacions efectuades en aquests 11 mesos 
 

Conceptes Cost net Subvencions 
concedides  

% 
finançament 

Cost per 
Ajuntament 

Punt 1 (Infraestructures) 103.273,66€ 92.330,93€ 89% 10.942,73€  

Punt 2 (senders, camins, 
ramaderia 

24.821,04€ 21.027€ 93,7% 3.794€ 

Punt 3 (eines ajuntament) 10.901,62€ 10.754,70€ 98,7% 146,92€ 

Punt 4 (Obres i reparacions 
xarxa aigua) 

4.500€ 0€ 0% 0€ 

Punt 5 (Contenidors de residus) 1.800€ 0€ 0% 0€ 

Punt 6 (Fires, festes i altres 
activitats) 

63.942,22€ 18.204,39€ 27,4% 45.737,83€ 

Total 209.238,54 € 142.317,02 € 51,47% 60.621,48 € 
 

Com podeu observar en la taula adjunta, les obres i reparacions de la xarxa d’aigua per fugues i les actuacions 

en els contenidors de residus, punts 4 i 5 (import: 6.300€) no tenen cap subvenció, doncs son actuacions de 

reparació i manteniment. 

Hem d’indicar que les despeses efectuades en infraestructures, adquisició d’elements i eines més modernes 

per l’ajuntament i les actuacions en els espais ramaders i espais naturals, punts 1, 2 i 3  (138.996€), han tingut 

una subvenció mitjana del 94% (124.113€). 

Les depeses en fires, festes i espectacles culturals son les actuacions (punt 6) que menys subvencions tenen, 

només un 27%. Aquestes actuacions, que intenten fomentar el turisme i reivindicar el poble com un element 

atractiu pels visitants,  son, en termes generals, les depeses on un  Ajuntament petit ha de calibrar el més 

precís possible, el que programa com actuació i l’atractiu que suposa per promocionar el Poble, tenint en 

compte l’oferta i els serveis turístics que ofereix, no solament el municipi com a ens, sinó les diferenst 

promotors privats.  
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PUNT 7. Altres actuacions 
 

7.1. Actuacions en ordenances municipals. 
 

Totes les modificacions de les ordenances han de ser proposades, discutides i aprovades pel Ple municipal. Les 

modificacions portades al Ple han estat aprovades per majoria absoluta. Quines han estat? 
 

- Ordenança nº 3. Llicencia d’obres. S’han modificat aquesta ordenança per adequar-la a la normativa actual. 

Bàsicament consisteix en demanar un dipòsit de garantia de 150€ per la recollida de runa. 
 

- Ordenança nº 13. Utilització de l’espai públic.  

Totes les propostes efectuades per aquests concepte, han tingut un sol sentit: afavorir els negocis, els 

comerços, els veïns, abaixant o suprimint taxes.  
 

a) Taules i cadires. Des de l’any 2013 hi havia a Setcases una ordenança que aplicava una taxa per posar taules 

i cadires a l’espai públic, però –que jo sàpiga- mai en cap legislatura cap alcaldia ni equip de govern l’havia 

aplicat. D’aquesta manera, els comerços que ocupaven l’espai públic ho feien sense permís ni llicencia 

municipal. Secundàriament, al no disposar d’autorització municipal, els establiments no tenien l’obligació de 

presentar cap tipus d’assegurança de responsabilitat civil per l’espai ocupat.  

Això comportava que, en cas de produir-se algun incident, l’Ajuntament també seria responsable civil 

subsidiari, doncs permetia l’ocupació de l’espai i no havia regulat aquesta activitat.  

En aquesta curat legislatura, per tal d’afavorir els establiments que ocupen l’espai públic amb taules i cadires, 

per afavorir l’activitat econòmica i per alliberar a l’Ajuntament de qualsevol responsabilitat en aquest espai 

cedit a un establiment privat, es va modificat l’ordenança (Aprovada per majoria absoluta el març del 2022). 

D’aquesta manera, el comerços que estiguin donats d’alta al municipi i vulguin col·locar taules i cadires en un 

espai públic, hauran de disposar de la llicencia municipal corresponent (l’ajuntament haurà d’autoritzar l’espai 

on es posen les taules), però  no hauran de pagar cap tipus de taxa per la seva ocupació. Al mateix temps, els 

propietaris hauran de disposar d’una  pòlissa de Responsabilitat Civil que cobreixi els possibles incident que 

puguin succeir en l’espai ocupat o fer una declaració responsable de que en disposen d’una. Els establiments 

que s’han beneficiat d’aquest canvi son: L’Hostal la Cabanya, Restaurant l’Esquella, la Petiteta Foodtruck, 

Hostal Can Falera, Restaurant Can Músiques i Restaurant Pirineu.  

Nota personal: aquesta actuació ha estat un “xic” innocent, doncs –al final- l’Ajuntament haurà de limitar per 

llei, la normativa d’ocupació de l’espai públic per evitar obusos i excessos. 
   

b) Guals. S’ha unificat la taxa (50€/any). Actualment aquesta taxa s’ha cregut convenient que sigui de caràcter 

voluntari. Qui ho sol·liciti tindrà dret a que l’ajuntament li col·loqui una placa Oficial i senyalitzi la zona amb 

una línia groga. Un vehicle mal estacionat en aquesta zona podrà ser sancionat.   
 

c) Caseta de Tir: Aprovació de disminució de la Taxa de 60€/dia a 40€/dia. 
 

d) Espais municipals (Sala d’actes ajuntament i sala dels Estudis): S’ha modificat perquès sigui gratuït per 

activitats que facin les persones empadronades a Setcases que tinguin un caràcter corporatiu o d’interès 

especial (Carnestoltes, Espai Lúdic pels infants, Cursos o Congressos, etc.) La resta hauran de seguir abonant 

30€/dia per ocupació de l’espai. S’afegeix que, en tots els casos,  s’ha de dipositar una fiança de 150€ per fer 

front als possibles desperfectes de les instal·lacions i el material públic. 
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7.2. Estabilització dels llocs de treball 
 

No se si tots ho sabeu, però els treballadors de l’ajuntament de Setcases, tots ells amb més de 17 anys 

d’antiguitat –un d’ells a més de 25- encara son interins, es a dir suplents (o eventuals) i no tenen una plaça fixa 

consolidada. Malgrat que, des de fa anys, la normativa marca que, desprès de 3 anys sent interí, 

l’administració ha de fer les actuacions oportunes per consolidar les places, mai cap alcaldia ho ha fet.  Com us 

podeu imaginar, de cara als treballadors, l’estabilització del lloc de treball, augmenta la seva fidelitat i 

incentiva la seva productivitat.    

En aquest temps, aquesta alcaldia va consensuat amb els treballadors, els sindicats i el secretari de 

l’Ajuntament, com a òrgan director, iniciar els tràmits per “fer fixes” els nostres treballadors. A finals de 

desembre ha sortit publicada oficialment la convocatòria de places. A principis d’any es faran els diferents 

Concursos de Mèrits per tal d’accedir a la plaça pública.   

Nota: el dia 15 de febrer de 2023, finalment, es farà l’acte on s’adjudicaran les places i els nostre tres 

treballadors passaran a ser personal laboral fix de l’administració pública.  
 

7.3. Conveni amb els Caçadors de Vilallonga 
 

L’associació de caçadors de Vilallonga de Ter rebien una aportació econòmica (uns 1.200€ any) per efectuar 

treballs de recuperació de pastures i camins i senders a Setcases.  Però la seva actuació no estava regulada: 

tenien l’autorització per un Decret de l’alcalde/alcaldessa de torn i no es contemplava on realitzarien 

concretament la seva tasca.  

En el Ple de desembre es va aprovar, per majoria absoluta, fer un conveni de 5 anys amb aquesta associació, 

acordar l’aportació econòmica que farà l’Ajuntament i concretar on es faran les feines tant en les zones 

ramaderes, com en els diferents senders del municipi. Totes les actuacions les hauran de documentar. Amb 

aquest acord esperem que, aquest grup, pugui ajudar a l’Ajuntament a mantenir una part dels senders del 

municipi transitables perquè tots en podem gaudir.   

Nota: Sota la responsabilitat de l’alcaldia, aquest any, es va aprovar la sol·licitud d’aquesta associació i 

subvencionar un “xerrac” per col·laborar en una part del material que utilitzen per al desbrossament de 

camins.  
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PUNT 8. Actuacions de futur 
 

Ara parlo en nom propi. Un Ajuntament com el de Setcases, un poble molt petit, amb pocs habitants, es un 

poble de muntanya, pirinenc,  amb espai naturals poc urbanitzats, magnífics per gaudir de la natura, de 

l’esport a l’aire lliure, amb molta oferta turística, hauria de ser un poble “jove”, dinàmic, sense por, sempre 

obert a les propostes de futur. 

Afortunadament, encara l’estructura “rural” del poble, les muntanyes que l’envolten, els espais naturals 

privilegiats, l’estació d’esquí, la neu...son un atractiu per a moltes persones. Però no s’ha de bada. Em de 

preservar i optimitzar aquests espais i oferir més serveis, més oferta turística, per aconseguir que Setcases 

sigui un municipi atractiu i modern, no solament per a les persones que ens visiten, sinó pels veïns i per les 

persones que vulguin venir a viure. 

En base a aquestes senzilles premisses: preservar l’entorn natural i actuar amb les infraestructures del 

municipi per modernitzar-les i poder gaudir de més serveis, s’ha cregut –en aquest curt espai de temps-  

actuar i fer propostes al Ple en aquest sentit. Les actuacions de futur son a mig termini i no es podran 

completar en aquesta legislatura, però ja han estat aprovades pel Ple i, esperem, pel be del poble, que es 

puguin completar en els propers anys. 
 

8.1. Elaboració d’un nou Pla d’Ordenació Urbanística Municipal (POUM) 
 

L’actual Pla Urbanístic Municipal te quasi 30 anys. Es tant vell, que –en ell- ni consten la carretera (la variant), 

ni les cabanes i les barraques rurals, no es pot saber de forma concreta la superfície d’alguns espais 

susceptibles d’expropiació (espais lliures). Tampoc no consten serveis municipals, etc. etc.  

Un POUM nou es necessari per determinar el futur, referent a l’actuació urbanística, del nostre poble: si volem 

que hi hagi una piscina municipal, un espai verd, un pàrquing, etc.  

En el Ple de setembre de 2022, per majoria absoluta , es va aprovar iniciar els procediments per elaborar un 

nou POUM. Solen ser tasques amb un cert impacte econòmic (entre 120.000€ i 140.000€), però a pagar de 

forma fraccionada, en 2 o 3 anys...o inclús més, depenent de la complexitat de les propostes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

8.2. Modificació urbanística del búnquer. 
 

El búnquer, es un espai de quasi 800m2, que es va construir com a pàrquing a l’any 2.000. Però mai s’ha 

adequat per aquest us. Una part d’aquesta edificació es va fer, paradoxalment, en un espai privat. En tot 

aquest temps, el búnquer, només s’ha utilitzat –una part-  com a magatzem municipal. Essencialment el 

búnquer es un espai de buit, brut i sense cap  més utilitat que servir de dipòsit per elements fora d’ús 
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(deixalles, fustes, residus de gran volum, mobles, etc...). A més, com ja s’ha dit, a 31 de desembre de 2022, una 

part del seu espai es propietat d’un particular. 

En el Ple de de desembre de 2022 es va aprovar, amb majoria absoluta, iniciar les actuacions per desbloquejar 

una sol·licitud d’expropiació forçosa i donar llum verda a canviar les normes d’us urbanístic del búnquer, per 

poder accedir a una subvenció Europea (Next Generation, ePlanes) de més de 200.000€ i a un fons del Parc de 

les Capçaleres  del Ter i del Freser de més de 700.000€.  

Els acords inclouen: 

1er. Acordar amb els propietaris de l’espai privat fer un contracte de compra/venda on l’Ajuntament es 

compromet a pagar totes les despeses en un termini màxim de 4 anys. 

2on. Sol·licitar la subvenció europea i del parc natural de més de 900.000€ per efectuar les actuacions a la 

zona del búnquer perquè aquest espai deixi de ser un “traster” i sigui un espai útil per al turisme, el municipi i 

els veïns del poble. 

La Comissió d’Urbanisme de la Diputació de Girona i el Consell Comarcal del Ripollès ja han donat el seu 

vistiplau a les actuacions. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

En aquest 11 mesos s’han realitzat  

 

 

 

 

 

8.3. Telefèric Vallter 2000 
 

A finals de març de 2022, Ferrocarrils de la Generalitat (FFGG) va anunciar a l’Ajuntament de Setcases, en una 

reunió informal, que el futur de Vallter 2000 passava per construir un telecabina entre el pla de la Molina i 

Vallter 2000. A priori, la proposta va resultar molt interesant. 

Jo, com alcalde, vaig demanar que, el proper pas, hauria de ser comunicar a tots els regidors de l’ajuntament 

aquest projecte. El 12 d’abril Ferrocarrils de la Generalitat (FGC), va convidar a tots el càrrecs electes a una 

reunió a Vallter. Malauradament només n’hi vam anar dos: la Nuria Vila i jo. En aquella reunió els responsables 

de FGC, van exposar, ara de forma més oficial, el projecte “Vallter 2000, 365 dies a l’any”. 

El dia 9 de maig de 2022, convoquen a l’alcaldia de  Setcases a una reunió urgent al Consell Comarcal (Ripoll) 

per tal de trobar el consens de l’Ajuntament  per sol·licitar un ajut europeu (Next Generation, e-Planes) pel 

projecte de Vallter. Recordo que en aquella reunió, amb més de 20 persones, es va acordar que ni el Consell 

Comarcal, ni els altres ajuntaments de la vall tenien cap atribució per sol·licitar aquests ajuts i que ho havia de 

fer l’ajuntament de Setcases. El problema era que només teníem 5 dies, d’2 d’ells caps de setmana. Malgrat 

tot, aquest ajuntament, sobretot per l’eficiència d’un dels seus treballadors, la Meritxell Coll, va poder complir 

 
Confeccionar un espai públic amb W.C i dutxes públiques (100m2), un espai d’uns 250m2 pel Parc Natural , 

una sala polivalent de 100m2 (pels avis, per projectar pel·lícules per ballar...) i un magatzem municipal de 

350m2 
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amb els terminis i es va poder enviar la proposta a temps. D’aquests esdeveniments, m’ha quedat la sensació 

que, si be tothom veu amb bons ulls el projecte, haurà de ser Setcases qui lideri i qui determini, pas a pas, 

totes la actuacions, per tal de que –faci el que es faci- no es perjudiqui l’entorn, els establiments turístics i els 

veïns de Setcases.  

Desprès d’alguna reunió més, l’alcaldia va demanar als responsables de FGC que, per oficialitzar el projecte ,  

haurien de fer una reunió amb el veïns del poble. El dia 20 de desembre de 2022 es va poder celebrar la 

reunió. Jo no en ser molt, doncs soc metge i no polític, però em sembla una proposició excel·lent.  
 

Nota: El 29 o 30 de desembre, fa res, la noticia va sortit a la llum en un medi local i de mans d’un alcalde d’un 

altre municipi. Us he de dir que, com actual alcalde de Setcases, et sents un xic contrariat, doncs al poble no ha 

vingut cap medi a preguntar res. Tal vegada tot plegat sigui una estratègia, però em reafirmo: Si el projecte 

tira endavant, en termes polítics Setcases serà el que encapçalarà i liderarà, com no pot ser de cap altre 

manera, tot el projecte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Nota important: Jo no se qui serà el responsable de l’Ajuntament, ni quin equip de govern hi haurà en els 

propers quatre anys, però, si que crec, que aquestes tres actuacions (POUM, el Búnquer i el Telecabina de 

Vallter 2000), no s’han de deixar solament en mans dels polítics de torn, sinó que s’ha de promocionar una 

Plataforma de Participació Ciutadana perquè tots els veïns del poble pugui “opinar” i que la seva opinió 

serveixi com a guia, pel polític, per determinar les diferents accions a tenir en compte.   

 

8.4. Adequació a la normativa del dipòsit d’aigua i al sistema de potabilització. 
 

En un altre punt d’aquest document (punt 4), ja hem parlat d’aquest tema.  

Setcases no disposa de comptadors individuals per calcular la despesa en aigua de cada propietat o 

establiment. En el seu defecte s’aplica una taxa unitària regulada per una ordenança (nº 12). Resulta evident 

que, a mig termini s’hauran de “posar” comptadors, doncs es la forma més justa d’aplicar una taxa: segons el 

volum d’aigua consumit. Malgrat tot, l’Ajuntament ha de garantir el subministrament adequat d’aigua a la 

població. Per això aquesta alcaldia ha cregut convenient, abans d’apostar per col·locar comptadors i establir 

una taxa,  estudiar el sistema de potabilització, buscar alternatives a la captació i buscar subvencions que 

ajudin al Consistori a pagar les despeses de modernització del sistema de potabilització de l’aigua.   
 

Durant aquests 11 mesos de legislatura, a part d’estudiar i concretar “com funciona el sistema” i “com es 

potabilitza l’aigua de Setcases” s’ha anat treballant i demanant consell a diferents estaments (Agència 

Catalana de l’Aigua, Diputació de Girona, Departaments d’Enginyeria i de Química de la Universitat de Girona i 

de la Universitat Autònoma de Barcelona i a dues empreses del sector) de “com es el sistema de potabilització 
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de l’aigua a Setcases”. La  resposta ha estat unànime: sistema vell, obsolet i perillós, doncs, a part d’utilitzar 

productes corrosius, com el Clorur Fèrric, els sistemes de neteja del circuit, tornen a llença l’arsènic al riu, però 

a concentracions 3 o 4 vegades més altes que en el punt de captació.    
 

Ja sabem que es temps electoral, però ja s’han elaborat les memòries i sol·licitat les subvencions pertinents 

(novembre 2022). Esperem que, durant el primer trimestre de l’any 2023, les atorguin i, el més aviat possible 

es puguin fer les accions necessàries per millorar, no solament el sistema de potabilització i l’estructura física 

del dipòsit , sinó buscar altres alternatives de captació.   
 

Un cop totes aquestes variables estigui controlades, serà el moment de començar a estudiar col·locar 

comptadors individuals per calcular la despesa de l‘aigua potable de forma més eficientment. Sabent que això, 

pot significar una despesa econòmica pel contribuent.  

 

PUNT 9. Conclusions 
 

Perdoneu si he sigut molt agosarat, jo no en se molt de política municipal, soc especialista en un altre 

professió molt més complexa que la política, doncs ens dediquem a intentar salvar vides, però en aquests 11 

mesos jo, i tots els regidors de l’equip de govern que han fet propostes i s’han involucrat en la gestió, hem 

intentat fer coses útils pel poble, hem intentat treballa per millorar algunes coses...segurament s’haguessin 

pogut fer moltes més, però, sentint-ho molt, es fins on hem arribat.     
 

Com ja us he dit, no en se molt de política, però tinc molts trets donats a la vida i no soc fàcil d’enredar. Aquest 

poble es mereix créixer i només ho podrem fer si, entre tots, apostem per innovar, arriscar i modernitzar.  

Sempre hem de mirar al futur...els joves, els nens...d’ells depèn els anys que esdevindran...també hem de 

cuidar i facilitar la vida de les persones grans, on irrefutablement en veurem tots abocats. 

 

Moltes gràcies. 

 

Autor: Joan Casadevall, alcalde de Setcases.  

  

 

 

 

 

 

 


